
26-11-2009

Undervisningsminister Bertel Haarders skriftlige svar til medlem af Folketinget Christine Antorini (S)
på spørgsmål af 12. november 2009 (nr. S 369).

”Hvordan vil ministeren sikre, at elever får den nødvendige specialundervisning, når det nu er blevet 
dokumenteret i kommunernes vedtagne budgetter, at hver tredje kommune sparer på specialundervis-
ningen i folkeskolen, hvad ministeren hidtil har sået tvivl om?”

Svar:
De endelige kommunale budgetter for 2010 foreligger først hos Danmarks Statistik i løbet af januar 
2010.

Ifølge de foreløbige budgetindberetninger fra kommunerne til Indenrigs- og Socialministeriet stiger 
kommunernes samlede budgetterede udgifter til de regionale specialundervisningstilbud og til de kom-
munale specialskoler med 12 %, eller ca. ½ mia. kr. fra 2009 til 2010 (2010 priser). 

Disse tal afspejler en reduceret budgetudgift til disse dele af specialundervisningen i 29 af de 98 kom-
muner.

Det er ikke muligt at oplyse budgettal for den øvrige specialundervisning, dvs. specialpædagogisk bi-
stand i tilknytning til almenundervisningen samt specialundervisning i specialklasserækker. 

Jeg kan imidlertid oplyse, at de samlede budgetterede udgifter til folkeskolen, det vil sige både til almen-
og specialundervisningen, falder med 0,1 mia. kr. fra 2009 til 2010, mens enhedsudgiften per elev stiger 
fra ca. 64.600 kr. til 65.100 kr. Stigningen i enhedsudgiften afspejler, at elevtallet falder med knap 6.000 
elever.

De nu kendte budgettal giver ikke anledning til tage yderligere initiativer til at sikre, at eleverne får den 
nødvendige specialundervisning. 

Jeg kan i øvrigt oplyst, at i Aftale om kommunernes økonomi for 2009 blev det besluttet, at foretage en 
analyse af specialundervisningsområdet.
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